
’s-Hertogenbosch, 19-02-2020 

Beste Martijn en Marnix, 

Ten aanzien van de bijeenkomst over de Oranje Boulevard plaatsen wij een aantal kanttekeningen.  

Jullie roepen ons bijeen. José Schoormans heeft Marnix gebeld om te vragen waarom. Als antwoord 

kreeg zij te horen: om de uitgangspunten van de 30 km zone  opnieuw tegen het licht te houden. 

Wat schetst mijn verbazing: op het overleg tref ik een tekening aan van een herinrichting van de 

Koningsweg waarin amper gehoor is gegeven aan de wensen van bewoners. Hier hebben we 5 

minuten naar kunnen kijken om vervolgens zonder enige mogelijkheid tot ruggenspraak een reactie te 

moeten geven. 

Vervolgens word ik ook nog gehouden aan terughoudendheid over deze informatie. 

Als bestuur van de wijkraad Binnenstad en de bewonersvereniging ’t Zand-zuid vinden wij dat een 

uitermate rare wending in het overlegproces. 

In 2018 is met Paula Valkier een proces ingezet om samen met bewoners tot een herinrichtingsplan te 

komen. Op het eerste overleg werd ons een verkeersluwe Oranje Boulevard voorgeschoteld met een 

30 km zone. Vlak voor het tweede overleg werd bekend dat al het stads- en streekvervoer van de 

Onderwijsboulevard werd overgeheveld naar de Oranje Boulevard, een wens van het college. Met 

meer dan een verdubbeling van het aantal bussen tot gevolg. Dat was het moment dat bewoners voor 

de veiligheid en leefbaarheid van hun wijk zich keerden tegen het direct aansluiten van zijstraten op de 

hoofdweg en het parkeren vanaf de hoofdrijbaan. Na een chaotische 3e bijeenkomst, waarvan geen 

verslag is gemaakt, is vervolgens een kleinere werkgroep geformeerd om bewonersbelangen te 

behartigen. Vervolgoverleg werd door Paula Valkier enkele malen uitgesteld. Met haar vertrek werd het 

nog stiller rond de Oranje Boulevard. Vervolgens wordt het nu weer opgepakt en worden alle 

‘stakeholders’ geraadpleegd maar niet de werkgroep en de bewoners. Hun eerdere inbreng wordt 

compleet genegeerd. 

Misschien dat een slechte overdracht van het proces voor herinrichting ten grondslag ligt aan deze 

situatie maar: 

• De gemeente kan niet van ons verlangen dat wij onze mond houden over de plannen. Als 

bestuurslid van de wijkraad Binnenstad en als voorzitter van bewonersvereniging Zand–zuid is 

het onze taak de belangen van bewoners te behartigen. 

• De enige juiste actie lijkt ons dan ook dat de gemeente zo spoedig mogelijk de bewoners maar 

minimaal de werkgroep informeert over deze plannen en opnieuw met hen in overleg gaat. 

• Indien de gemeente de werkgroep niet benadert voor een afspraak hiervoor, voelen wij ons  

niet gebonden aan terughoudendheid en zullen wij over een week de werkgroep zelf 

informeren over de plannen. 

Dit traject is niet alleen een simpele aanleg van een 30 km zone maar heeft een geschiedenis waarbij 

van alles met elkaar samen hangt, bussen , afsluiting Onderwijsboulevard, ontwikkeling van de 

spoorzone. Graag willen wij op korte termijn met jullie in overleg zodat we dat toe kunnen lichten en 

jullie beter begrijpen waarom bewoners moeite hebben met dit plan. 

Met vriendelijke groet, 

Namens Wijkraad Binnenstad/ Bewoners Leefbare Binnenstad en Bewonersvereniging ’t Zand-zuid, 

 

José Schoormans en Marjan te Riele 

 


